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Opening en vaststelling agenda  

 

Een lid was afwezig. De overige zes leden, de algemeen secretaris en drie 

medewerkers van het secretariaat van het NCad waren aanwezig.  

 

 

Mededelingen  

 

Het NCad zal bij aanbieding van de volgende adviezen aan de Staatssecretaris in 

de begeleidende brief aangeven binnen welk tijdsbestek het NCad voornemens is 

het betreffende advies te publiceren. Het NCad houdt daarbij rekening met 

hetgeen daarover in het protocol werkafspraken staat vermeld.  

 

Op 17 december staat een AO gepland inzake dierproeven.  

 

Het ligt in de verwachting dat er een adviesvraag aan het NCad vanuit de CCD 

komt omtrent betrouwbaarheid en zorgvuldigheid bij dierproevenonderzoek. 

 

 

Actielijst 

Code of Practice (CoP): Het secretariaat stuurt een, door een NCad lid 

aangedragen, overzicht rond van de verzamelde Codes of Practice. Deze zijn 

gecategoriseerd op onderwerp. Tevens is aangegeven welke wellicht dienen te 

worden geactualiseerd. Volgens artikel 19 van de Wet op de Dierproeven is het 

een wettelijke taak om beste praktijken te verspreiden. Het is echter niet de taak 

van het NCad om deze zelf te actualiseren. Wel kan zij het initiatief nemen om 

een CoP te actualiseren of op te stellen. Ook kan het NCad worden gevraagd een 

advies te geven over een door derden opgestelde CoP. Het ligt voor de hand dat 

het NCad bij deze activiteiten gebruik zal maken van toegespitste werkgroepen.  

 

 

Verslag vorige bijeenkomst 

Het verslag is aangepast, waarna het wordt goedgekeurd. 

 

 

Conferentie georganiseerd door Eurogroup. 

Eurogroup is voornemens om tijdens de periode van het Nederlandse 

Voorzitterschap een conferentie te organiseren omtrent het gebruik van dieren in 
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wetenschappelijk onderzoek. De intentie was om dat eventueel samen met het 

ministerie van EZ te doen.  

Echter de prioriteiten die Nederland heeft gekozen voor de invulling van het 

Nederlandse Voorzitterschap liggen niet op het terrein van dierproeven. Het NCad 

is daarover teleurgesteld, omdat de Staatssecretaris het onderwerp wel erg 

belangrijk vindt om internationaal onder de aandacht te brengen. De vraag ligt 

voor of het NCad een rol zou kunnen spelen in een conferentie die georganiseerd 

wordt door Eurogroup en zo ja welke. Tevens dient te worden bekeken wat de 

doelstelling van een dergelijke conferentie zou kunnen zijn en hoe die kan worden 

bereikt. De voorzitter zal samen met het secretariaat daarover in overleg gaan 

met de directeur van Eurogroup. 

 

 

Organiseren van de IvD’s 

Het veld is zich nog steeds aan het organiseren waarbij gezocht wordt naar een 

eigen platform voor de IvD’s. De redenen die worden aangedragen waarom dit zo 

lang duurt zijn onder andere de factoren beschikbare tijd en financiën. Wellicht is 

er ook een verenigingsbelang wat meespeelt in de gehele discussie. Op 8 

december 2015 komen de IvD’s bij elkaar om een plan van aanpak te bespreken. 

Het NCad zal deze bijeenkomst afwachten en 14 januari zelf een bijeenkomst 

organiseren voor de IvDs om te komen tot een wederzijds begrip van optimale 

samenwerking. Een georganiseerd netwerk van IvD’s lijkt hierbij noodzakelijk. De 

CCD zou graag kennis met de IvD’s willen uitwisselen. Momenteel stelt de CCD 

een aantal voorwaarden aan projectvergunningen.   

 

 

Transparantie over werkgroepen 

Op de website zullen, met goedkeuring van alle betreffende personen, de namen 

worden gepubliceerd van de mensen die in de huidige werkgroepen van het NCad 

zitten. Momenteel zijn er drie werkgroepen: een voor pijnbestrijding en twee voor 

het advies omtrent adoptie. De namen van de werkgroep leden zullen gedurende 

het opstellen van het advies op de website blijven staan en worden verwijderd 

nadat het advies is aangeboden. De namen van de werkgroep leden zullen tevens 

in het advies zelf worden vermeld waarbij wordt aangegeven dat het hier een 

adviserende werkgroep betreft. Er kan namelijk een discrepantie ontstaan in 

datgene wat de werkgroep adviseert en wat uiteindelijk in het adviesrapport wordt 

opgenomen. Ten algemene hebben de werkgroepen een tijdelijk karakter en de 

selectie van de leden zal zo transparant mogelijk worden ingericht. Er zal door het 

secretariaat een lijst per onderwerp worden opgesteld van experts die 

geraadpleegd kunnen worden. Deze lijst wordt gevoed door het veld en zal op de 

website worden geplaatst. Om een advies zo breed mogelijk te benaderen is het 

van belang dat tevens experts worden betrokken die geen directe relatie hebben 

met het proefdierveld. Die selectie en keuze zal meer op ad hoc basis plaatsvinden 

en niet noodzakelijkerwijs worden beperkt tot de op te stellen expertlijst. Het 

NCad zal binnenkort een verklarende notitie over de selectie van experts 

opstellen. 

 

 

Advies Adoptieregeling 

Het advies zal bestaan uit verschillende elementen in een samenhangend 

framework. Dit omvat een algemeen stuk waarin de elementen benoemd worden 
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die van belang zijn voor een adoptieproces. Het framework zou toepasbaar 

moeten zijn voor meerdere diersoorten en zich niet beperken tot alleen honden, 

katten en niet-humane primaten. Vervolgens worden er twee stroomschema’s 

opgesteld; een voor honden en katten en een voor niet-humane primaten waarbij 

de Codes of Practice als bijlagen worden toegevoegd. 

Er wordt van gedachten gewisseld over het ‘ja tenzij’ principe. De 

vergunninghouder speelt hierbij een belangrijke rol. Er wordt een aantal 

suggesties meegegeven waarop de voorgelegde stukken kunnen worden 

aangepast. Ook de rol van de IvD’s zal explicieter worden verwoord. 

De opzet van de maatschappelijke consultatie wordt kort doorgesproken.  

 

 

Advies Dataopslag deel II 

Dit tweede deeladvies gaat over het benoemen van indicatoren voor monitoring, 

de haalbaarheid en een kosten-baten analyse van het geheel aan aanbevelingen 

uit beide deeladviezen.  

Op basis van de in deel 1 beschreven databronnen worden momenteel indicatoren 

ontwikkeld voor het ontsluiten van data voor diepgaande evaluaties en 

(trend)analyses. Voor het evalueren en analyseren van gesignaleerde 

ontwikkelingen kan gebruik gemaakt worden van expert panels of meta analyses. 

Punt van aandacht blijft echter de 3V-ontwikkelingen die plaatsvinden als spin-off, 

en derhalve niet zodanig worden herkend en gepubliceerd.  

Op 14 januari organiseert het NCad een maatschappelijke consultatie over dit 

onderwerp. 

 

 

Synthesis of evidence 

Het voorliggend document wordt inhoudelijk besproken waarbij de nadruk ligt om 

het proces vòòr de proef zo transparant mogelijk te maken. Daar zijn vervolgens 

een aantal richtlijnen voor. Er blijven bij bepaald onderzoek weliswaar blinde 

vlekken, maar die zouden dan wel benoemd kunnen te worden. Het is vooral een 

bewustwordingsproces voor zowel de onderzoeker als de subsidieverstrekker dat 

het doen van een synthesis of evidence (SoE) evident is alvorens een proef wordt 

uitgevoerd. Het NCad streeft naar het (doen) opstellen van een Code of Practice 

voor een correcte toepassing van SoE bij de formulering van onderzoeksprojecten.  

 

 

Stand van zaken overige adviezen 

 

- Pijnbestrijding: 

Momenteel wordt gewerkt aan een praktische vertaling van de informatie 

die de werkgroep heeft verzameld, zodat de code of practice (CoP) 

bijvoorbeeld als een A4 op de dierenverblijven kan worden bevestigd. Er zal 

een praktische samenvatting van de Code komen (A4), als ook een 

uitgebreidere Code (de uitwerking van het A4). Het zal uiteindelijk een 

levend document moeten gaan worden waarvan de bijlagen digitaal te 

vinden zijn. 

In de volgende vergadering zal een uitgewerkt advies worden 

gepresenteerd. Ook wordt gestreefd de CoP dan min of meer afgerond te 

hebben. 
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- Doden van dieren. 

Het plan van aanpak wordt kort besproken waarna het op de website zal 

worden geplaatst. Er zullen verschillende experts worden benaderd zodat 

het NCad een compleet mogelijk beeld krijgt van de problematiek. 

 

 

W.v.t.t.k. 

 

Vanuit het secretariaat zal bekeken worden op welke wijze het NCad kennis kan 

maken met de nieuwe Staatssecretaris van Economische Zaken. 

 

 

 


